
Dames en Heren,

Zoals u uiteraard weet is/wordt er een procedure opgestart die moet leiden tot een voordracht voor 
een nieuwe burgemeester van Rijswijk. "Een nieuwe burgemeester voor Rijswijk" betekent: voor 
Rijswijk als gemeenschap, voor de inwoners van Rijswijk, voor Rijswijk als gemeente. Er moet dus een 
bestuurder met brede kwaliteit in Rijswijk komen, een bestuurder die niet alleen maar technisch 
voorzitter is van de gemeenteraad....van vooral deze categorie zijn er teveel. Niet alleen maar een 
bestuurder die boven de partijen staat. Neen, een bestuurder die werkelijk middenin de 
gemeenschap staat, die zich betrokken weet en voelt bij de gemeente en de gemeenschap die 
Rijswijk is.

We hebben dus behoefte aan een bestuurder die niet slechts carrière-ambities nastreeft en 
dientengevolge (politiek) risicomijdend gedrag vertoont. Neen, Rijswijk heeft behoefte aan een 
bestuurder met beleidsambities en die bereid is daar verantwoordelijkheid voor te nemen. Een 
bestuurder dus met eigen, verfrissende ideeën!!!! Een bestuurder bovendien die u als gemeenteraad 
naar vernieuwende initiatieven leidt en die ook bereid is in het realiseringsproces het voortouw te 
nemen.

De Gemeentewet schrijft voor dat de voordrachtscommissie moet worden samengesteld uit de 
gemeenteraad. Binnen dit wettelijke kader zal de procedure vorm moeten krijgen en aan de 
uiteindelijke besluitvormingsbevoegdheid van de raad kan dan ook niet getornd worden.

Maar in deze formulering staan de inwoners van Rijswijk (dus) volledig buitenspel. Zij zijn aldus 
volledig afhankelijk van de veronderstelde deskundigheid die aan de raad wordt toegeschreven bij 
o.a. ook dit soort belangrijke procedures. 
Voor alle duidelijkheid: persoonlijk ben ik geen voorstander van een gekozen burgemeester. Zo'n 
procedure kan immers zeer gemakkelijk leiden tot belangenverstrengeling en politiek gekonkel. Deze 
opvatting betekent overigens zeker niet dat aan de huidige procedure geen grote nadelen kleven die 
ter discussie gesteld moeten (kunnen) worden en die moeten (kunnen) leiden tot een betrokkenheid 
van inwoners van Rijswijk in het selectieproces. Een eerste, wezenlijk element in dat proces betreft 
het opstellen van de profielschets waarin een inkleuring van de persoon en van de functie-invulling 
worden aangegeven. Hierboven noemde ik al enkele kenmerken die daarin een plaats zouden 
moeten krijgen en die met de kandidaten in discussie gebracht dienen te worden.

Een initiatief vanuit de inwoners van Rijswijk om de betrokkenheid en de inbreng van inwoners 
binnen de wettelijke mogelijkheden te versterken, zou een eerste stap kunnen zijn. Om draagvlak 
voor zo'n initiatief te meten, heb ik een met die strekking geformuleerd schijven, als een soort 
steekproef, naar een kleine, willekeurige groep mede-Rijswijkers gezonden met een korte 
beschrijving van de feitelijke situatie. De daarin opgenomen en aan hen voorgelegde 
intentieverklaring luidde: "Ik zou een Open Brief aan de gemeenteraad willen sturen met de 
volgende intentie: ook de stem van de inwoners van Rijswijk een directe, herkenbare en duidelijke 
plaats te geven in de op te starten procedure en daarbij de vorm waarin dit binnen het wettelijke 
kader kan plaatsvinden, samen (dwz: raad en inwoners) te ontwikkelen.” Nu de lange tijdsspanne van 
de selectie- en voordrachtsprocedure bekend is (van 1 oktober 2020 tot en met juni 2021) is de 
tijdsklem niet als tegenargument aan te voeren.



Op mijn eerder genoemd schrijven heb 47 ondersteunende reacties van stemgerechtigde mede-
Rijswijkers mogen ontvangen.
Natuurlijk, ik realiseer me dat hierbij geen sprake is van een representatieve steekproef. Als zodanig 
kunt u dit alles dan ook zomaar naast u neerleggen. Maar tenminste is het aantal instemmende 
reacties een betekenisvol signaal vanuit de Rijswijkse gemeenschap. Er mag dus zeker gesproken 
worden van draagvlak en dit draagvlak rechtvaardigt tenminste een inhoudelijke en indringende 
bespreking in uw raad. Inhoudelijk en procesmatig aandacht schenken aan dit schrijven sluit 
bovendien geheel aan bij de meermaals door uw raad geuite opvatting, dat u signalen vanuit de 
bevoling serieus wilt nemen.
Mijn verzoek aan uw raadsleden is dan ook om deze brief te bespreken en uw conclusie aan de 
selectiecommissie mee te geven. Graag ontvang ik een afschrift van het verslag van de bespreking in 
uw vergadering én uw onderbouwde conclusie, opdat ik (de intentie- ondersteunende) mede-
Rijswijkers daarover kan informeren.

U bij voorbaat dankend voor de aandacht die u aan dit schrijven wilt geven, verblijf ik,

Vriendelijke groeten, 

Cees van Overbeek

BCC: mede-Rijswijkers


